

К. И. Байгозин

О СООТНОШЕНИИ ПРАВОВЫХ ПОЗИЦИЙ ВЫСШИХ СУДОВ ПО ОТДЕЛЬНЫМ ВОПРОСАМ УПЛАТЫ НАЛОГА НА ДОБЫЧУ ПОЛЕЗНЫХ ИСКОПАЕМЫХ

В статье автор обращается к проблеме соотношения позиций Конституционного Суда РФ и Высшего Арбитражного Суда РФ при разрешении некоторых вопросов уплаты налога на добычу полезных ископаемых. Обозначены такие проблемы, как учет налога в расчетной стоимости добывого полезного ископаемого; разграничение понятия «полезное ископаемое» в недропользовании и понятия «полезное ископаемое» для целей налогообложения; изменение налоговых ставок в отношении газового конденсата.

Ключевые слова: Конституционный Суд РФ, Высший Арбитражный Суд РФ, налог на добычу полезных ископаемых.

K. I. Baygozin

ON THE BALANCE BETWEEN THE SUPREME COURTS' LEGAL POSITIONS ON THE CERTAIN ISSUES CONCERNING THE MINERAL EXTRACTION TAX PAYMENT

In the article the author discusses the problem of the balance between the positions of the Constitutional Court of the Russian Federation and the Supreme Arbitrash Court of the Russian Federation while resolving certain issues concerning the mineral extraction tax payment. The indicated problems include the tax accounting in the estimated value of the extracted natural resource; differentiation between the notion «natural resource» in the sphere of subsurface use and the notion «natural resource» for taxation purposes, changes in tax rates on gas condensate.

Keywords: Constitutional Court of the Russian Federation, Supreme Arbitrash Court of the Russian Federation, mineral extraction tax.

Байгозин Константин Игоревич — заместитель начальника Управления конституционных основ публичного права Конституционного Суда РФ, Российская Федерация, 190000, Санкт-Петербург, Сенатская площадь, д. 1; baigozin05@mail.ru; Konstantin.Baygozin@ksrf.ru

Baygozin Konstantin Igorevich — deputy head of the Department of Constitutional Framework of the Public Law of the Constitutional Court of the Russian Federation, 1, Senatskaya sq., St.Petersburg, 190000, Russian Federation; baigozin05@mail.ru; Konstantin.Baygozin@ksrf.ru